

中名 **番茄** (臭柿、柑仔蜜、西紅柿、洋柿子)

英名 Tomato

學名 *Lycopersicum spp.*

TVI 004432

台中三號

又名台中粉，為台中農林改良場1943年育成之固定品種，生長勢中等，晚生，果色粉紅，果型扁圓，果重100~150公克，果實軟，宜鮮食。

Also known as "Taichung-fung", bred by Taichung DAIS in 1943. Plants medium vigorous with late maturity. Slightly flattened fruits about 100-150g, soft, for fresh market use.



TVI 00437

西螺黑柿

西螺、刺桐等地栽培，生長勢中，中生，果型蘋果形，深綠肩果，果色深紅，果色轉紅緩慢，重約100~150公克，果實風味佳，鮮食用。

Widely cultivated in Yunlin area. Plants medium vigorous with medium maturity. Dark red round fruits about 100-150g, with dark green shoulder, of good quality for fresh market use.



TVI 004435

員林青蓋

彰化、屏東地區栽培，生長勢中，果型近蘋果形，濃綠肩，果色深紅，重100~150公克，果軟不耐運輸，為外銷生果用品種。

Widely cultivated in Changhwa and Pingtung areas. Plants medium vigorous. Dark red round fruits about 100-150g, with dark green shoulder, soft, for both export and fresh market use.

TVI 004434

白皮

員林、溪湖、永靖、信義等地栽培，生長勢中，早生，果型柿形，果色鮮紅，重100~150公克，果硬耐運輸，外銷生果用品種，易罹筋腐病。

Widely cultivated in Changhwa and Nantou areas. Plants medium vigorous with early maturity. Red flattened fruits about 100-150g, firm, for both export and fresh market use. Susceptible to blotchy-ripening.





TVI 004436

彌陀黑柿

台南、高屏等地栽培，生長勢中，早生，果型蘋果形，深綠肩果，果色深紅，重170~200公克，果軟不耐運輸，抗萎凋病及尻腐病。

Widely cultivated in Tainan and Kao-Ping areas. Plants medium vigorous with early maturity. Dark red round fruits about 170-200g, soft, unsuitable for shipment. Resistant to fusarium wilt and blossom end rot.

TVI 004433

民雄黃 (Yellow Plum)

生長勢強，中生，果型長橢圓，果色黃色，重約20~30公克。

Widely cultivated in Chayi area. Plants vigorous with medium maturity. Yellow oblong fruits about 20-30g.



TVI 004441

台南選 2 號

亞洲蔬菜研究發展中心育成，生長勢強，中生，果實長方型，果肉深紅色，重70~80公克，果硬，供加工用，抗萎凋病。

Bred by AVRDC in 1982. Plants vigorous with medium maturity. Dark red lengthened cylindrical fruits about 70-80g, firm, for processing use. Resistant to fusarium wilt.





TVI 004442

台南3號

又名世明一號，亞洲蔬菜研究發展中心育出雜交一代品種，生長勢中，早生，半開張性，果高球形，重65~75公克，稍硬，高溫結果性強，抗番茄嵌紋病毒，根瘤線蟲，耐青枯病。

Also known as "Siming No. 1", F1 hybrid bred by AVRDC in 1986. Medium plants medium vigorous with early maturity. Red high round fruits about 65-75g, slightly firm, for processing use. Tolerant to heat and bacterial wilt, resistant to ToMV and nematode.

TVI 004439

Kagome 70

又叫“TK 70”為台灣目前主要加工用栽培品種；生長勢中，中生，停心性，半開張性，節間短，果型扁圓，果肉深紅，重80~90公克，果軟，不耐儲運，宜加工，抗萎凋病。

Also known as "TK 70", introduced from Japan. Erect plants medium vigorous with determinate, short internode, medium maturity. flattened fruits about 80-90g, soft, unsuitable for shipment, for processing use. Resistant to fusarium wilt.



TVI 004438

Roma

美國農部育成，生長勢強，晚生，果型長卵圓形，果色鮮紅，果肉厚，重約60公克，供加工用，易空洞果，抗萎凋病及尻腐病。

Bred by USDA in 1955. plants vigorous with late maturity. Bright red plum-shaped fruits about 60g, firm, for processing use. Susceptible to puffy, resistant to fusarium wilt and blossom end rot.

TVI 004440

U. C. 82

美加州大學育成，生長勢中，中早生，停心性，節間短，果實長方形，重約55公克，果硬，適宜機械採收，宜加工用，抗萎凋病。

Bred by Univ. of Calif. in 1976. plants medium vigorous with medium-early maturity, determinate and short internode. Lengthened cylindrical fruits about 55g, firm, suitable for mechanical harvest, for processing use. Resistant to fusarium wilt.



TVI 003193

Florida Lanai

由以色列引進，生長勢中弱，株型矮，具停心性，果扁圓形，外觀圓滑，色澤鮮紅，果小，果重約20公克，產量低，加工用，會裂果，易罹毒素病，抗尻腐病。

Introduced from Israel. Plants medium-weak, dwarf and determinate. Bright red smooth flattened fruits about 20g, for processing use. Poor yield potential. Apt to crack, susceptible to viruses, resistant to blossom end rot.

TVI 003194

Manalucia

由以色列引進，生長勢中強，株型高，非停心性，綠肩果，果扁圓形，果蒂痕大，果肉厚，固形物含量高，果重約150公克，可鮮食，成熟易裂果，耐尻腐病，不抗胡瓜嵌紋病毒（CMV）。

Introduced from Israel. Plants medium vigorous, tall and indeterminate. Flattened fruits about 150g with green shoulder, thick pericarp, large pedicel scar and high total solids, for fresh market use. Apt to crack, susceptible to cucumber mosaic virus, tolerant to blossom end rot.





TVI 003195

Floradel

由以色列引進，生長勢強，株型高，非停心性，莖較粗，果扁圓形，綠肩果，果重約170公克，可鮮食，耐尻腐病，易罹毒素病。

Introduced from Israel. Plants very vigorous, tall and indeterminate with thick stems. Flattened fruits about 170g with green shoulder, for fresh market use. Susceptible to viruses, tolerant to blossom end rot.

TVI 003897

矮性番茄

生長勢強，株型矮，具停心性，適宜密植，成熟期一致，適合機械採收，果橢圓形或圓形，未成熟果淡綠色，成熟果色澤鮮紅，果重約23公克，加工用或庭園盆栽觀賞用，耐尻腐病、毒素病。

Plants very vigorous, dwarf and determinate, uniform ripening, suitable to close spacing and mechanical harvest. Oblong or round fruits about 23g, turning from light green to bright red at maturity, for processing or ornamental use. Tolerant to blossom end rot and viruses.



TVI 004343

L. 403

莖絨毛多，著果節位較高，節間較長，花痕線形，果稍扁圓，紅果皮，果肩綠色，果肉深紅色，果重80公克，每一果穗約6~7粒，易裂果。

Stems much pubescent with long internode, high fruiting node. Slightly flattened fruits about 80g, with red skin and green shoulder, dark red flesh, 6-7 fruits per cluster. Apt to crack.